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Bestyrelsen fremlægger et dias med “Hvad får jeg som medlem af FD?”


Da bestyrelsen har fået dette spørgsmål et par gange af ældre medlemmer. På diaset ses et 
skema over hvilke aktivitetstilbud der er tilgængeligt for seniorer, for medlemmer i arbejde, for de 
som er medlemmer - og de som ikke er medlemmer. 


Skemaet viser, at seniorerne har adgang til alle aktivitetstilbuddene i foreningen. Bestyrelsen er 
klar over at nogle seniorer ikke ønsker at komme om aftenen. Og det er også ok. Bestyrelsen 
ønsker blot at gøre klart at tilbuddene også er for dem. 


Derefter spørger bestyrelsen til om seniorerne ved hvad deres ekstra kontingent på 200 kr. pr. 
Person går til i seniorklubben?


Der svares blandt medlemmerne, at det går til kaffen. 

Bestyrelsen forklarer at det dengang var ideen, at det var til kaffe-udgiften for hver medlem. 

Men at det i dag også dækker den ekstra gave, som seniorer ønsker skal uddeles ved runde 
fødselsdage - udover den FD i forvejen giver. 

Og derudover dækker den ekstra kontingent også seniors jul/sommerafslutning. 


Baggrunden for at bestyrelsen tager dette op, er fordi der løber rygter om at nogle seniorer 
overvejer om det er bedre at blive selvstændig seniorklub. 

Dette ærger bestyrelsen, hvis det er korrekt. Bestyrelsen ser gerne, at alle er samlet i foreningen. 


Et medlem er oppe og forklare at seniorklubben vil betale for kaffen til FD. Så seniorerne fortsat 
kan få deres gratis kaffe hver gang de kommer. Der er tale om 20 x seniorklub om året. De 5 af 
dem er seniorerne ude af huset. Så er det 15 x 1 pose kaffe pr. Gang. Så det er vel ca. 400 kr. 
Som skal betales til FD. 


Derudover bemærker medlemmet, at det er korrekt senior har de 11.000 kroner i ekstra 
kontingent (kaffe-kontingent). Og derudover de 35.000 kr. som jo er pga. kommunens tilskud. Hvis 
ingen tilskud fra kommunen til foreningen, så ingen tilskud til seniorklubben. 


Et medlem fra seniorklubbens udvalg fortæller, at nogle seniorer har bedt senior-“bestyrelsen” om 
at undersøge muligheder. Synes det er underligt at seniorklubben “kun” får 35.000 kroner. Når det 
er §18 over 65 i Odense, der giver mest? 




Bestyrelsen svarer, at det jo er anvist ret tydeligt på det tidligere skema, at seniorklubben er ikke 
det eneste tilbud for seniorer. 

Der er også aktivitetscenteret, IT cafe, Spisevenner og Kulturarrangementerne - herunder 
foredrag/udflugt. Det er også for seniorer. Så derfor bliver tilskuddet fordelt til de forskellige 
udvalg og ikke kun kan gå til Seniorklubben. 


Et medlem spørger på vegne af Whist, hvordan de skal forstå det med kaffen. Det koster 10 kr. pr 
gang. Men hvordan kan whist gøre det fremover.  


Bestyrelsen forklarer, at alle udvalg i foreningen kan vælge at sige, at de gerne vil give “gratis” 
kaffe til deres deltagere. Så betaler de x antal kroner, der svarer til det forbrug af kaffe, te, strøm 
mv. til FD. 


Derudover forklarer bestyrelsen også, at alle drikkevarer salg/køb også er rykket over i fælles 
“cafe” konto. Så det ikke står under hvert udvalg længere. Dette giver ro for udvalgene, at de ikke 
skal estimere køb/salg af drikkevarer for eget udvalg. 


Bestyrelsen er også oppe og kommentere til tidligere medlems kommentar omkring at 
seniorklubben får 35.000 kroner i tilskud, fordi kommunerne giver det tilskud. 


Bestyrelsen bekræfter, at udvalgene kun får de tilskud, fordi foreningen har søgt de §18 tilskud. 
Og at det faktisk er blevet højere end året før. Dette vises på et diagram på skærmen. 

Både hvordan det ser ud med fondsmidler og §18 til foreningen siden 2019 og frem til 2022 (og 
2023)


Bestyrelsen forklarer, der i forhallen hænger 3 plancher på væggene med A, B, C. Medlemmerne 
bedes stemme, hvor de synes busten af Hans Pedersen skal hænge. 

Så det bliver demokratisk valgt i foreningen hvor denne buste skal flyttes hen. 


Et medlem synes det er lidt for dyrt med banko til 175 kroner og at præmierne er mindre? 

Kultur udvalget siger det er inkl. kaffe og kage og 5 plader, men at de er igang med at se på det 
med prisen. 


Et medlem savner udflugter. Kulturudvalget svarer, der arbejdes på dette. Der vil snart komme info 
omkring dette. Og et program for resten af året er på vej. 


Et medlem oppe og sige at synes skal afprøve det med whist om aftenen. 


En deltager fra Ukraine er oppe og fortælle at præcist i dag er det et år siden, hun trådte på dansk 
jord. I dag står hun her blandt danske døve i døvehuset. 

De to ukrainere mødte tilfældigt et døvt par ved Odense banegård for et år siden. Fik fortalt om 
døvehuset, hvor de kom til aktivitetscenteret. 

De har følt sig så godt modtaget i foreningen. Og at vi her i foreningen skal huske, at vi har dette 
skønne sted, hvor vi kan mødes med hinanden. Hun takkede for medlemmernes åbenhed og 
varme. 


Bestyrelsen fortæller, der søges frivillige til bar-udvalget, som kan hjælpe. 

Opgaven består i at handle ind, så derfor en god ide med bil - eller aftale med tovholderen, 
hvordan det kan løses. Der betales naturligvis kørepenge. 

Der skal holdes løbende øje med om der er nok drikkevarer til de kommende aktiviteter. Det er 
ikke barudvalgets ansvar at stå i “baren” ved alle aktiviteter. Men der kan aftales med barudvalget, 
om de vil hjælpe til ved bestemte aktiviteter. 


Et medlem spørger om der evt. kan overvejes at bestille fra Albani og få det leveret?

Bestyrelsen svarer det er en mulighed, som kan undersøges. 


Et medlem synes ikke godt om bordopstillingen i år. Mange får skæve nakker efter en lang dag. 

Bestyrelsen tager dette til efterretning og vil finde ud af om der kan opstilles på en anden og 
bedre måde. 


Tak for i dag. Nyd smørrebrødet. 
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